
Høringssvar fra foreninger I Ishøj Kommune i forhold til reduktion i 
venskabsbysamarbejdet -Afsluttet den 31.01.2022 
 
Ishøj Tennisklub: 
 
Ishøj Tennisklub er en af de omtalte foreninger der har/gør brug af tilskud til 
venskabsbysamarbejdet. 
Det er med stor bekymring, at vi har modtaget brevet angående besparelser på 
venskabsbysamarbejdet. 
Vi har netop fejret 25 års samarbejde med Bad Salzungen tennisklub. 
Fejringen foregik her i Ishøj med støtte fra kommunen. 
Samarbejdet foregår på den måde, at vi besøger hinandens klubber hvert andet år. 
I besøget indgår en venskabsturnering, et kulturelt indslag samt socialt samvær. 
Det har været interessant at følge udviklingen i Bad Salzungen, fra vi besøgte byen 
første gang få år efter mures fald og til i dag. 
Vi har fået et indblik i hvordan livet var i DDR, og samarbejdet har bevirket at mange 
personlige venskaber er skabt. 
For Ishøj Tennisklub vil det være et stort tab hvis dette samarbejde måtte ophøre. 
Vi håber og tror på at vores indsigelse bliver hørt og vil medvirke til, at vi kan fortsætte 
dette samarbejde. 
Vi er inviteret til treff den sidste weekend i august, hvilket vi ser frem til. 
Undertegnede stiller sig til rådighed for yderligere informationer 
På vegne af Ishøj Tennisklub 
Med venlig hilsen 
Finn Stokholm 
tlf. 61666016 
mail: finnstokholm@outlook.dk 
 
 
 
Torslunde Ishøj Pensionistforening 
 
Hermed Torslunde Ishøj Pensionistforenings høringssvar om venskabsbysamarbejdet 
 
Vi  har et godt og stabilt samarbejde med vores venskabsklub i Svedala, SPF Club  73 Svedala.. Vi mødes fast 
hvert år skiftevis i Svedala og i Ishøj og har gjort det siden 2004. Når vi mødes er vi 50 personer fra hver 
klub til kulturelle oplevelser og slutter med en frokost/middag. 
Vi har ikke noget samarbejde med de øvrige venskabsbyer. Det skyldtes mest de sprogvanskeligheder det 
vil medføre 
Vi håber meget at Svedala forbliver som venskabsby med ishøj, og at de tilskud der gives til 
venskabsbysamarbejdet bibeholdes. 
Svedala Ligger geografisk et godt sted, da besøgene kan gøres med bus på een dag. Vores medlemmer giver 
altid positive tilbagemeldinger om, både besøgsturene til Svedala, og de arrangementer vi laver som 
værtsby. 
 
Med venlig hilsen 
Egon Madsen 
Torslunde Ishøj Pensionistforening.  
 

mailto:finnstokholm@outlook.dk


Team Ishøj cafe 60+ Cykling: 
 
 Vi har modtaget høringsbrevet vedrørende Ishøj Kommunes venskabsbysamarbejde og de påtænkte 
besparelser på området.  
Team Ishøj Cafe60+ Cycling (Cafe60+) har som led i venskabsbysamarbejdet besøgt både Trzebinia og 
Waalre i forbindelse med forskellige cykel events. Ligeledes har vi haft genbesøg fra Waalre, også i 
forbindelse med en cykel event.  
Cafe60+ er dermed en af de omtalte foreninger der har gjort/gør brug af tilskud til venskabsbysamarbejdet. 
Vi har haft et meget stort udbytte af dette samarbejde ved at kunne knytte kontakt til cykelinteresserede i 
venskabsbyerne og opnå tætte venskaber med ligesindede.  
Vi er derfor bekymrede for de påtænkte besparelser på venskabsbysamarbejdet, da dette vil forhindre 
fortsat pleje og udbygning af vores kontakt med cykelinteresserede i venskabsbyerne.  
Vi håber derfor, at vores indsigelse bliver hørt og vil medvirke til, at vi kan fortsætte 
venskabsbysamarbejdet.  
På vegne af Cafe60+  
Med venlig hilsen  
Esben Skau, formand  
Tlf.: 4075 4724  
Mail: skau@paradis.dk  
 
Torsbro Vandværks Museumsforening: 
TVM har kontakt til Svedala kommuns hembygdsförening, (Föreningen Svedala-Barabygden) vi udveksler 
historie, og det forekommer, at vores to foreninger besøger hinanden. 
Med baggrund i ovennævnte kan vi tilslutte os det nævnte eksempel, Svedala, Waalre og Trzebenia. 
 
Med venlig hilsen 
Torsbro Vandværks Museumsforening 
Niels Meldgaard 
30 80 71 59 
 
Multi Kulturelle Familie Forening: 
Vores Multi Kulturelle Familie Forening vil gerne opbygge fælles relationer med andre foreninger i andre 
byer og lande. Disse gøres ved at besøge dem og udveksle kulturel viden samt fælles arbejde i kulturelle 
projekter.  
Derfor ønsker vi beder vi om økonomiske og moralske støtte for at udvide broen af gensidige kulturelle 
relationer.  
Vores forening planlægger nu et kulturprojekt i Ishøj, hvor det omfatter forskellige aktiviteter, herunder en 
bogmesse, teatralske og lyriske arrangementer, for at knytte alle nationaliteter sammen.  
Herfra retter vi en henvendelse om bistand og støtte med henblik på at besøge foreninger i byer som f.eks. 
Svedala fra Sverige, Waalre fra Holland og Trzebenia fra Polen.  
Vi vil gerne foreslå, at denne venskabs projekt bliver på sigt udvidet til byer i andre lande, for eksempel 
byen Jerusalem i Israel, Alexandria i Egypten, Erbil i Irak, Rabat eller Casablanca i Marokko.  
M.V.H.  
Bakhtiar Amin  
Formand af Multi Kulturelle Famillie Forening.  
CVR nr.: 37164127  
Dansk Bank  
Reg.nr.: 9570  
Konto nr.: 11762506  
 



Cihanbeyli.dk: 
 
Angående cihanbeyli venskabsbyen  evt en af dem man ville lukke samarbejdet,det syntes vi som driver 
cihanbeyli.dk  foreningen er helt forkert  der er tilknyttes ca 3000 borger fra ishøj som stammer fra 
cihanbeyli byen. 
 
Ishøj kommune burde vente og tænke endu omgang med at slette cihanbeyli fra venskabsby , 
DET ER IKKE NEMT AT KOMME  OP TIL DANMARK FOR AT BESØGE  UDLAND   DET KRÆVER 
EKONOMISK,VISUM, PENGE DER SKAL MEGET PAPIRARBEJDT MEN MEST DET EKONOMISKE, 
ISHØJ KOMMUNNE BURDE VENTE FOR MAN KAN HAVE BEDRE SAMARBEJDT MED CIHANBEYLI BYEN, 
EVT IMPORT,EKSPORT  VI HAR SALTSØ SOM MAN KAN SENRERE IMPORTER SALT, 
UDVÆKSLING ELEVER  STUDENTER OG SKOLER KAN BESØGE CIHANBEYLI STEDFOR GYMNASIER TAR TIL 
KINA DET ER BILLIGER. 
DER BRUGES IKKE EKONOMISK PENGE MENER VI ISHØJ KOMMUNE BURDE VENTE OG IKKE OPHØR SAMARB  
MED CIHANBEYLI  SENRE KAN MAN FORBEDRE SAMARB MED CIHANBEYLI KOMMUNE-ISHØJ KOMMUNE 
HÅBER ALT FOR IKKE OPHØR SAMARB  CIHANBEYLI KOMMUNE –ISHØJ KOMMUNE. 
JEG SELCUK YAVUZ HAR BOET I ISHØJ SIDEN 1975 MINE FÆDRE ER FRA CIHANBEYLI SOM SAGT DER ER 3000 
BORGER TILKYNNET OG HELLE DANMARK CA 15.000-20.000  
CIHANBEYLI- KUSCA –YENICEOBA HAR DANSKE GADER PARKER SOM VI ER STOLTE . 
ISHØJ KOMMUNE HAR SAT ET SKILT OP MED VENSKABS BY NAVNE SOM DE VILLE EVT OPHØR SAMARB EVT 
CIHANBEYLI  SYNTES LIDT RESPEKTLØS OVERFOR DERES MEDBORGER ISHØJ. 
HÅBER ISHØJ KOMMUNE IKKE VILLE OPHØR SAMARB MED CIHANBEYLI .DER BRUGES IKKE PENGE 
EKONOMISK ,HÅBER SAMARB VILLE BEDRE SENERE MED TIDEN DET VILLE GAVNE BEGGE PART. 
HILSEN SELCUK YAVUZ-CIHANBEYLI.DK 
ØSTERGÅRDEN 14 1TH 2635 ISHØJ 
TLF 28193769 
Seller71@outlook.dk 


